
 PROTOKÓŁ Nr XXXVIII /18

z obrad XXXVIII  sesji  VII kadencji Rady Gminy Lubasz

odbytej w dniu  19 kwietnia  2018 roku godz. 14.00

Obradom sesji  przewodniczyła  Pani  Żaneta Andrzejewska  – Przewodnicząca  Rady Gminy Lubasz.

Sesja odbyła się w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.

W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Ad.  1a      P  rze  wodnicząca  Rady  Gminy  na  podstawie  art.  20  ust.  1  ustawy  z  dnia  08  marca

1990 roku o samorządzie gminnym otworzyła  obrady  XXXVIII  sesji VII kadencji Rady Gminy Lubasz.

Stwierdziła, że na podstawie listy obecności na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest 11

radnych  i  Rada  jest  władna  do  podejmowania  prawomocnych  uchwał.  Następnie  serdecznie

powitała Wójta Gminy, Z-cę Wójta,  Skarbnika  i  Zastępcę Skarbnika.  Ponadto powitała:

Kierownika Rejonu Dróg Wojewódzkich Mariusza Remera

Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych Ryszarda Dziedzica

Przewodniczącego lubaskiej Rady Seniorów – Zygfryda Kozerę wraz z radnymi tej Rady 

Panią Krystynę Graczyk, 

Pana  Szymona Przewdzięk 

Panią Ewę Zagrodzką prowadzącą lubaski Jednorożec 

Zaznaczyła, że zaproszeni jeszcze byli Bożena i Włodzimierz Przewdzięk, Zofię Kazińska i Małgorzata

Jastrzębska – przedstawicielki Koła Gospodyń Wiejskich z Kamionki,  kierownik Zespołu Śpiewaczego

Borówczanki  Urszula Wicher ,którzy nie przybyli na sesję. 

Następnie powitała Pana Krzysztofa Tomczyka Prezesa   Gminnego Zakładu Komunalnego,    druha

Stanisława Hermana Prezesa Zarządu Oddziału Gminnego Ochotniczych Straży Pożarnych, wszystkich

dyrektorów jednostek organizacyjnych,  radnych oraz pozostałych przybyłych na sesję. 

Zapytała wszystkich gości przybyłych na sesję czy nie wnoszą sprzeciwu, aby ujawniony został ich

wizerunek,  ponieważ  sesja  jest  nagrywana  i  dlatego można wyrazić  wolę,  aby  twarz  nie   była

upubliczniona. Sprzeciwu nie zgłoszono.  

Na Sekretarza obrad zaproponowała kolejnego radnego Pana Józefa Cichorka,  który  wyraził zgodę

aby być sekretarzem obrad. 

W wyniku głosowania, jednogłośnie Sekretarzem obrad został wybrany Pan Józef Cichorek.   
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Ad.1b przedstawienie porządku obrad,

Przewodnicząca  stwierdziła,  że  porządek obrad został  radnym doręczony  wraz  z  materiałami  na

sesję. Do porządku obrad dwie uwagi wniósł Wójt Gminy. 

Po pierwsze zaproponowała zamianę pkt. 2 na 3 i odwrotnie oraz poprosił, aby w porządku obrad

w punkcie  dotyczącym podjęcia  uchwał w sprawie  dołożyć  jeszcze  jeden podpunkt  tj.  uchwały

w sprawie udzielenia pomocy Powiatowi Czarnkowsko – Trzcianeckiemu  (ppkt.3.9.)

W związku z prośbą Wójta Przewodnicząca poddała wnioski pod głosowanie.

Najpierw aby zamienić pkt 1 na 2, a 2 na 1 

Głosowanie – jednogłośnie               (głosowało 11 obecnych radnych) 

Następnie poddała pod głosowanie drugi wniosek dotyczący przyjęcia dodatkowego podpunktu w

punkcie podjęcie uchwał w sprawie o uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi

Czarnkowsko Trzcianeckiemu, która zostanie wprowadzona przed zmianami w budżecie

Głosowanie  – jednogłośnie               (głosowało 11 obecnych radnych) 

Przewodnicząca stwierdziła, że w pkt 4 wprowadzony został dodatkowy podpunkt tj. w podpunkcie

4.9  mamy  uchwałę  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Czarnkowsko  –

Trzcianeckiemu, a dalsze podpunkty się przesuwają. 

Na samym końcu przewodnicząca poddała pod głosowanie cały porządek obrad ze zmianami, który

przyjęto jednogłośnie. Porządek obrad przedstawia się następująco:  

1. Sprawy regulaminowe 

a) otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,

b) przedstawienie porządku obrad.

c) przyjęcie protokołu z obrad  XXXVII  sesji Rady Gminy 

d) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie XXXVII sesji Rady Gminy

e) informacja Wójta o działaniach między sesjami

2.  Omówienie  stanu  dróg  wojewódzkich,  powiatowych  oraz  gminnych  po  sezonie  zimowym,

założenia na 2018r.
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3. Informacja z działalności Lubaskiej Rady Seniorów

4. Podjecie uchwał w sprawie

4.1. przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Lubasz na lata 2018 – 2020

4.2. aktualizacji  założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i  paliwa gazowe dla

Gminy Lubasz

4.3. określenia zasad udzielania i  rozmiaru zniżek dla nauczycieli,  którym powierzono stanowisko

kierownicze w placówkach oświatowych oraz  określenie tygodniowego  obowiązkowego wymiaru 

zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych

zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych przez  Gminę Lubasz. 

4.4. wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości oznaczonych numerami geodezyjnymi 140/1, 141/1

oraz 128/1 położonych w miejscowości Jędrzejewo

4.5.  wykazu kąpielisk w Gminie Lubasz 

4.6. przyjęcia  Programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobieganiu  bezdomności

zwierząt w Gminie Lubasz na rok 2018

4.7. zmian Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych

4.8. udzielenia pomocy finansowej Gminie Piła (Izba Wytrzeźwień)

4.9.  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi  Czarnkowsko – Trzcianeckiemu (droga  Sokołowo –

Kamionka) 

4.10. zmian w uchwale budżetowej na 2018 rok

4.11. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2018 – 2040

5. Interpelacje i zapytania radnych.

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych

7. Wolne wnioski i informacje.

8. Zakończenie obrad

Ad. 1c przyjęcie protokołu z obrad XXXVII sesji Rady Gminy

Przewodnicząca  stwierdziła,  że  Sekretarzem,  obrad  XXXVII   sesji  Rady  Gminy  Lubasz  był  Marek

Zieliński.  Poprosiła  Pana  Marka   o   przedstawienie  protokołu  z  obrad tej  sesji,  która  odbyła  się

w  dniu  22 marca 2018 roku.  
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Zabierając głos Pan Marek stwierdził, że zapoznał się z protokołem z obrad sesji, który odzwierciedla

jej przebieg. Zawnioskował o jego przyjęcie bez odczytywania. 

Radni nie wnieśli uwag i w wyniku głosowania protokół  z obrad XXXVII  sesji przyjęto jednogłośnie

bez odczytywania. 

Ad. 1d. Informacja o realizacji uchwał z XXXVIIsesji   

Przewodnicząca RG stwierdziła,że informację radni  otrzymali na posiedzeniu komisji. Zapytała czy

radni  mają  jakieś  uwagi  lub  pytania?  W  związku z  tym,  że  pytań nie  było  poprosiła    Wójta

o informację.     

Ad.1 e/informacja  Wójta o działaniach między sesjami 

Zabierając głos Wójt Gminy – Marcin Filoda powiedział” Od ostatniej sesji  Rady Gminy nie minął

jeszcze  miesiąc.  To obrazuje jak  wielkie  jest  natężenie pracy  w naszym samorządzie.  Dużą wagę

przywiązujemy do rozwiązywania problemów lokalnej społeczności, a w szczególności :

1. Rozpoczęliśmy  kompleksowe  równanie  dróg  po  zimie.  Gmina  Lubasz  podzielona  została

pomiędzy trzech wykonawców i tak Pan Paweł Grupa,  prowadzący działalność gospodarczą

pod firmą Rol Trans Paweł Grupa z Chojna będzie równał i utwardzał drogi w miejscowości

Klempicz, Sokołowo, Miłkowo, Kruteczek i Krucz. Pan Michał Ryżek  prowadzący działalność

gospodarczą  pod firmą OGRODO-BRUK Michał  Ryżek z  Lubasza  będzie  wykonywał  prace

w  Sławnie,  Kamionce,  Stajkowie,  Nowinie,  Jędrzejewie,  Prusinowie,  Antoniewie  i  Goraju.

Natomiast  w  miejscowości  Lubasz  i  Dębe  drogami  zajmie  się  firma  VIABUD  spółka

z ograniczoną odpowiedzialnością spółka komandytowa z siedzibą w Walkowicach. Prace już

się rozpoczęły, ale uzależnione są od warunków atmosferycznych. Jednocześnie staraliśmy się

i staramy zgromadzić materiał do doziarniania dróg. Jest to żużel , którego dostępność jest

znacznie ograniczona, pokruszony gruz oraz pospółka. Następna dostawa żużla odbędzie się

dopiero w następnym tygodniu, gdyż firma od której dokonujemy zakupu stara się pogodzić

wielu  chętnych  do  jego  nabycia.  Dzisiejszy  temat  sesji  poświęcony  jest  między  innymi

drogom, dlatego szerzej na ten temat w dalszej części obrad sesji. Chciałbym poinformować

państwa  także  o  tym,  że  Gmina  nasza  złożyła  wniosek  do  Wojewody  Wielkopolskiego

o dofinansowanie przebudowy dróg gminnych. Przedmiotem wniosku jest ulica Podgórna

i  ulica  Szkolna  w  zakresie  przede wszystkim  poprawy  bezpieczeństwa  dzieci  i  młodzieży
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w drodze  do szkół  i  przedszkola.  W zakres zadania  wchodzi  wykonanie  dojazdu od ulicy

Szkolnej do garażu autobusu szkolnego oraz do przebudowywanego budynku gospodarczego

wraz z parkingiem, nowy parking na ulicy Podgórnej, ciągi pieszo- komunikacyjne, przejścia

dla  pieszych  oraz  progi  zwalniające  na  tul.  Szkolnej  i  Podgórnej.  W przypadku  uzyskania

dofinansowania prace będą realizowane w bieżącym roku. Warunkiem udziału w konkursie

o  środki  ogłoszonym  przez  Wojewodę  Wielkopolskiego  jest  komplet  dokumentów

projektowo- kosztorysowych wraz z pozwoleniami na budowę. Projektowane odcinki dróg na

Osiedlu Gorajskim oraz na Górczynie nie posiadają jeszcze wszystkich uzgodnień – przede

wszystkim  z  Wodami  Polskimi.  Są  jednak  zapowiedzi,  że  program  wspierania  budowy

lokalnych  dróg  będzie  kontynuowany  na  jesieni  tego  roku.  Chcemy  być  do  tego

przygotowanymi.

2. Odbyliśmy  cykl  spotkań  z  dyrektorami  szkół  i  przedszkola  poświęconych  arkuszom

organizacyjnym szkół na rok  szkolny 2018/2019.  Musimy zdać sobie sprawę z tego, że to

kolejny  rok  kiedy  liczba  uczniów  w  szkołach  spada  ze  względu  na  reformę  systemu  –

likwidacje gimnazjum. Mimo, że odchodzi kolejny rocznik nie zakładamy redukcji etatów w

szkołach,  choć  docelowo  liczba  godzin  nauczycielskich  spada  o  około  300.  Dyrektorzy

współpracują ze sobą nad zapewnieniem zarówno obsady nauczycielom jak i zapewnieniem

dzieciom  nauki  na  najwyższym  poziomie.  Projekty  arkuszy  organizacyjnych  zostały

skierowane do zaopiniowania przez związki zawodowe, a następnie skierowane zostaną do

uzgodnienia do Kuratora Oświaty. Do końca miesiąca maja muszą one zostać zatwierdzone

przeze mnie jako organ prowadzący.

3. Od  1  kwietnia  br.  weszła  w życie  nowelizacja  ustawy  Prawo  Łowieckie.  Wprowadza  ona

zasadnicze  zmiany  w  kwesTi  szacowania  szkód  łowieckich.  Od  tej  pory  właściciel  lub

użytkownik gruntu, na którym zwierzyna dokonała zniszczeń w uprawach, zgłasza ten fakt do

Urzędu Gminy.  Szacowania szkód-  dwukrotnego,  najpierw poprzez oględziny,  a  następnie

w  trakcie  szacowania  ostatecznego  dokonuje  komisja  złożona  z  przedstawiciela  sołtysa

sołectwa na którym doszło  do szkody,  przedstawiciela zarządcy obwodu łowieckiego oraz

właściciela  lub zarządcy działki  rolnej.  Szacowanie może  odbyć się  bez  udziału  tych  dwu

ostatnich  przedstawicieli  na  podstawie  przepisów  rozporządzenia.  Nadleśnictwa

zobowiązane  zostały  do  przeprowadzenia  szkoleń  wytypowanych  osób  w  zakresie
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metodologii  szacowania.  Wiele  aspektów  znowelizowanej  ustawy  nie  jest  jasnych,  są

przedmiotem wyjaśnień ministerialnych. My zorganizowaliśmy spotkanie z sołtysami naszych

wsi,  którzy  wytypowali  osoby  ich  reprezentujące  przy  szacowaniach.  Oczekujemy  na

szkolenie, gdyż pierwszy termin, chyba właśnie ze względu na te wyjaśnienia, nie doszedł do

skutku. Pierwszy wniosek w tej sprawie już wpłynął.

4. Drugą kwesTą poruszaną na spotkaniu z sołtysami, była potrzeba konsultacji z sołectwami

w zakresie ustalenia maksymalnej ilości punktów sprzedaży napojów alkoholowych w gminie

oraz  usytuowania  miejsc  tej  sprzedaży.  To  kolejne  wyzwanie  wywołane  zmianą  ustawy

o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Każda jednostka pomocnicza

gminy musi wyrazić swoją opinię wobec projektu uchwały Rady Gminy, a Rada Gminy musi

przyjąć to rozstrzygnięcie nie później jak do 9 września br.

5. Ruszyły  prace  nad  opracowaniem  wydawnictwa  poświęconego  historii  naszej  Gminy.

Zaprosiłem do prac nad tym projektem zespół osób, które pasjonuje historia gminy od jej

najwcześniejszych  czasów  aż  po  dzień  dzisiejszy.  Jednocześnie  opracowanie  to  zostało

skierowane  w  formie  wniosku  o  dofinansowanie  do Czarnkowsko-  Trzcianeckiej  Lokalnej

Grupy Działania. 

6. Trwają prace przy budowie oczyszczalni ścieków w Stajkowie. Główny wykonawca inwestycji

zwrócił się z wnioskiem o przedłużenie terminu realizacji inwestycji. Jest ku temu powód –

nieścisłości w projekcie technicznym, a my spodziewaliśmy się takiego toku postępowania.

Był  on  z  nami  ,  można  powiedzieć,  uzgodniony.  Po  prawnym  uzasadnieniu  długości

przesunięcia  i  przeprowadzeniu  w  tej  kwesTi  negocjacji,  zostanie  zmieniona  umowa.

Chciałbym dodać, że zmiana terminu wykonania, nie będzie miała znaczenia przy naszym

rozliczeniu  z  Urzędem  Marszałkowskim,  gdyż  wcześniej  otrzymaliśmy  akceptację  takiego

przedłużenia.

7. W  dniu  18  kwietnia  br.  podpisaliśmy  umowę  z  Wykonawcą  projektu  inwestycyjnego

obejmującego  budowę  wind  przy  budynku  Szkoły  Podstawowej  oraz  byłym  budynku

Gimnazjum  w  Lubaszu.  Zgodnie  z  umową  ,  po  przeprowadzonych  negocjacjach,  gdyż

w  kolejnym przetargu nie zgłosił się żaden oferent, termin wykonania zadania to 18 lipiec br.

a kwota to ponad 350.000,- zł. Przypomnę, że jest to element zadania współfinansowanego
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z  Wielkopolskiego  Regionalnego  Programu  Operacyjnego  „Modernizacja  i  adaptacja  oraz

wyposażenie budynków szkolnych w gminie Lubasz”. 

8. W  dniu  28  marca  br.  odbyło  się  spotkanie  z  dyrektorem  Wojewódzkiego  Zarządu  Dróg

Wojewódzkich w Poznaniu  Panem Pawłem  Katarzyńskim  oraz  kierownikiem  Rejonu  Dróg

Wojewódzkich w  Czarnkowie  Panem Mariuszem Remerem. Podczas  spotkania  omawiano

szereg  zagadnień  dotyczących  planowanych  inwestycji  w  wojewódzkiej  infrastrukturze

drogowej  na  terenie  Gminy  Lubasz.  Pan  dyrektor  poinformował,  że  w  bieżącym  roku

przeprowadzony zostanie remont nawierzchni drogi wojewódzkiej w Lubaszu. Obejmował on

będzie odcinek od miejsca, w którym zakończono remont nawierzchni w roku 2017 do zjazdu

na  ulicę  Kościelną.  Ponadto  wykonany  zostanie  remont  nawierzchni  drogi  wojewódzkiej

o łącznej długości około 2100 z Klempicza w kierunku Sokołowa. Jeden z odcinków wykonany

zostanie  w technologii  asfaltowej,  a  drugi  będzie  posiadał  nawierzchnię  betonową.  Poza

najbliższymi  planami  rozmawialiśmy  o  potrzebach  inwestycyjnych  na  kolejne  lata,  gdzie

wiodącym  zagadnieniem  była  budowa  ciągów  pieszych  i  rowerowych  wzdłuż  dróg

wojewódzkich.  Omawiane  były  również  inne  równie  ważne  tematy  związane

z  bezpieczeństwem użytkowników dróg  wojewódzkich takie  jak  odwodnienie  nawierzchni

dróg czy wycinka przydrożnych drzew. Podziękowałem dyrektorowi WZDW za dotychczasowe

działania  i  inwestycje.  Z  obu  stron  padły  deklaracje  współpracy  przy  realizacji  kolejnych

przedsięwzięć  w  infrastrukturę  drogową  poprawiających  stan  dróg  i  bezpieczeństwo  ich

użytkowników.

9. 12  kwietnia  2018  r.  w  hali  widowiskowo-sportowej  przy  Publicznej  Szkole  Podstawowej

w  Lubaszu  im.  Batalionu  Spadochronowego  I  Armii  Wojska  Polskiego  rozpoczęła  się

inauguracja VII Dni Pracy Organicznej na terenie Wielkopolski. Lubasz tego dnia był sercem

postaw  patriotycznych  i  organicznikowskich.  Unia  Wielkopolan  zaprosiła  do  współpracy:

Szkoły  im.  Ignacego  Jana  Paderewskiego  prowadzone  przez  Edukację  Lubasz  oraz  Urząd

Gminy  Lubasz,  który  zaangażował  w  to  przedsięwzięcie  Publiczną  Szkołę  Podstawową

w Lubaszu. Unia Wielkopolan jest stowarzyszeniem działającym od prawie 30 lat i odwołuje

się  do  regionalnej  tradycji  pracy  organicznej,  wspiera  samorządy  w  realizacji  działań

społecznych oraz podejmowaniu różnych inicjatyw na terenie gmin. Tegorocznym patronem

VII  Dni  Pracy  Organicznej  jest  Ignacy  Jan  Paderewski.  Najważniejszym  punktem  całego
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przedsięwzięcia  była  akademia  przygotowana  wspólnie  przez  uczniów  Szkół  im.  I.  J.

Paderewskiego  prowadzonych  przez  Edukację  Lubasz  oraz  uczniów  Publicznej  szkoły

Podstawowej w Lubaszu.  Inscenizacja  odzwierciedlała wydarzenia  historyczne,  jakie  miały

miejsce na terenie gminy i powiatu. Przedstawiono strajk dzieci lubaskich wspierany przez

znamienitą postać księdza Antoniego Ludwiczaka, spotkanie Ignacego Jana Paderewskiego

z  Antonim  Wysockim  i  majorem  Stanisławem  Taczkiem,  oraz  płomienne  przemówienie

Paderewskiego  zagrzewające  do  patriotycznej  postawy  w  obronie  ojczyzny.  Wreszcie

podpułkownik  Zdzisław  Orłowski  poprowadził  oddziały  do  wyzwolenia  Czarnkowa.

Inscenizacja  przeplatana  była  poezją  i  śpiewem  oraz  utworami  A.  Mozarta  i  F.  Chopina

w wykonaniu uczniów Publicznej Szkoły Podstawowej w Lubaszu. Inauguracja VII Dni Pracy

Organicznej była jednocześnie inauguracja Roku Jubileuszowego w naszej Gminie. 

10. Hodowcy z powiatu czarnkowsko – trzcianeckiego osiągnęli w 2017 roku lepsze wyniki niż rok

wcześniej.  Przeciętna  wydajność  gospodarstw  w  powiecie  wzrosła  w  stosunku  do

poprzedniego okresu.  Gospodarstwa  były  oceniane  w kilku  kategoriach,  w zależności  od

wielkości  stad.  W  kategorii  21  –  50  krów  na  trzecim  miejscu  sklasyfikowano  Marcina

Kazińskiego z Kamionki,  a  w kategorii  101 –  150 krów na drugim miejscu uplasował  się

Bartłomiej Cichorek z Prusinowa. Gratulujemy osiągniętych wyników.

11. Zorganizowaliśmy w naszej gminie wielką akcję „sprzątanie świata”. 13 kwietnia 2018 roku,

odbyło się  wielkie  szkolne  sprzątanie. Porządkowano m.in.  okolice  jeziora  w Lubaszu,  jak

i  również  sprzątano tereny  wokół  szkoły  podstawowej  Lubaszu,  w Miłkowie,  Kruczu oraz

szkoły  podstawowej  w Jędrzejewie.  Akcja sprzątania  rozpoczęła się  o  godzinie  9 i  trwała

prawie do godziny 11:30. Łącznie w akcji  udział brało ponad 600 uczniów. Dzieci biorące

udział w „sprzątaniu świata” zostały wyposażone w jednorazowe rękawiczki oraz worki na

śmiecie. Starsze dzieci począwszy od klasy IV do VII oraz uczniowie klas gimnazjalnych szkoły

w Lubaszu porządkowali teren przyległy do naszego jeziora. Akcję sprzątania terenów wokół

jeziora  znacząco wsparł  Polski  Związek Wędkarski,  którego  członkowie  posprzątali  tereny

przyległe  do jeziora  w miejscach bardziej  podmokłych.  Akcja  „sprzątania  świata”  została

przeprowadzona  również  przy  pozostałych  naszych  szkołach  podstawowych.  Sprzątanie

świata  jest  niewątpliwie  okazją  do  uświadomienia  uczniom  i  dzieciom,  że  warto  dbać

o  najbliższe  otoczenie,  aby  było  czyste  i  bezpieczne.  Mamy  głęboką  nadzieję,  że  tak
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wspaniała  postawa  naszych  dzieci  będzie  owocowała  w  najbliższej  przyszłości  i  będzie

wzorem dla wszystkich naszych mieszkańców w trosce o czyste i bezpieczne środowisko.

12. Dnia 14 kwietnia 2018 roku odbyło się zebranie sprawozdawcze Zarządu Gminnego Związku

Ochotniczych Straży Pożarnych. Na zebranie przybyli członkowie Zarządu, Prezesi i Komisja

Rewizyjna z wszystkich 7 jednostek ochotniczych straży  pożarnych jak również zaproszeni

goście, a wśród nich m.in. Zastępca Komendanta Państwowej Straży Pożarnej z Czarnkowa

bryg.  Adam  KoTuszko.  Prezes  Zarządu  Gminnego  –  druh  Stanisław  Herman  uroczyście

powitał zaproszonych gości oraz przybyłych druhów po czym otworzył zebranie. Na zebraniu

przedstawiono sprawozdania z działalności OSP na terenie gminy, sprawozdanie finansowe

oraz sprawozdanie Komisji Rewizyjnej. Podjęto uchwałę dotyczącą planu działalności Zarządu

na kolejny rok, w której druhowie założyli sobie ambitne cele.

13. W Czarnkowie po raz kolejny odbyły się AgroTargi z rodziną. AgroTargi, które mają wieloletnią

tradycję,  przyciągnęły  wielu  rolników  i  ich  rodziny.  Podczas  wydarzenia  nie  brakowało

pokazów maszyn rolniczych, wystawców z całego regionu oraz wielu atrakcji przygotowanych

przez organizatorów. Spotkanie rodzinne w Czarnkowie od wielu lat opiera się na założeniu,

aby łączyć miasto z wsią. W ciągu kilku godzin odwiedzający targi mają okazję wymienić się

doświadczeniami,  porozmawiać  na  tematy  związane  z  ich  ciężką  pracą.  Organizatorzy

zapewnili  wiele  atrakcji  przybyłym  gościom.  Na  scenie  na  placu  Wolności  odbywały  się

występy  artystów  .  Gminę  Lubasz  reprezentował  w  tym  roku  Zespół  Śpiewaczy

BORÓWCZANKI oraz grupa wokalna „Lubaski Jednorożec” . W tym samym czasie na placu

Targowym można było zwiedzać stoiska targowe, promocyjne i  oglądać maszyny rolnicze.

Tam również odbywała się akcja „Drzewko za szkło”. Mieszkańcy, którzy przynieśli  szklane

opakowania otrzymywali ozdobne krzewy. Podczas tegorocznych AgroTargów z rodziną nie

zabrakło rozmaitych konkursów. Rolniczej imprezie towarzyszyła akcja „Drugie życie” podczas

której uczniowie z opiekunami z Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Czarnkowie promowali

ideę  transplantacji.  AgroTargi  z  rodziną  po raz  kolejny  przyciągnęły  do  Czarnkowa  wiele

rodzin.  My  dziękujemy  firmie  Państwa  Przewdzięk  za  dekoracje  gminnego  stoiska,  Pani

Krystynie Graczyk za zorganizowanie wystawy „ Lubasz w historycznej fotografii”, Pani Urszuli

Wicher  –  kierownikowi  zespołu  Borówczanki  ,  Pani  Ewie  Zagrodzkiej  prowadzącej  grupę
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wokalną "Lubaski Jednorożec” oraz pracownikom Gminnego Ośrodka Kultury i Urzędu Gminy

za zaangażowanie w promocję naszej Gminy." 

Józef Cichorek zwrócił uwagę, że najlepszym hodowcom krów jest Pan Przemysław Jagła bo

osiągnął najwyższą wydajność mleka od jednej krowy. Wójt potwierdził i pogratulował Panu

Jagle. 

Wiecej uwag, ani pytan nie było. 

Ad.     2. Omówienie stanu dróg wojewódzkich, powiatowych oraz gminnych po sezonie zimowym,  

założenia na 2018r.

Informację  o  stanie  dróg  wojewódzkich  omówił  Kierownik  Rejonu  Dróg  Wojewódzkich  Mariusz

Remer – który powiedział, że Wójt po spotkaniu z dyrektorem przekazał już większość informacji na

temat tych  dróg.  Niemniej  jednak przypomni  trochę na  początku  statystyki  –  na terenie  Gminy

Lubasz dróg wojewódzkich,które są w utrzymaniu Rejonu to tylko 7% (ogółem 400 km z tego 29 km

znajduje się na terenie Gminy Lubasz) Są to 3 drogi 182; 153 i 140. Rok ubiegły był dobrym rokiem

jeżeli chodzi o ilość środków jakie przyznano do dyspozycji Rejonu co było widać również na terenie

Gminy  Lubasz.   Zwrócił  uwagę,  że  Gmina  wsparła  również  finansowo  działania  rejonu  za  co

Kierownik serdecznie podziękował (chodzi w szczególności o chodniki). Jeżeli chodzi o nawierzchnie

to przebudowano odcinek Lubasz – Dębe . Zaznaczył, że miał być wykonany cały odcinek – niestety

w ciągu roku ceny robót drogowych wzrosły o 30% i koniecznym się stało skrócenie tego odcinka.

Zwrócił uwagę, że w m. Dębe spotkały drogowców bardzo niekorzystne warunki gruntowe- wymiany

wymagała podbudowa na pewnym odcinku, skutkiem czego rozjechał się chodnik, który również

trzeba  było  odbudować.  Dla  niektórych  ta  sytuacja  mogła  się  wydawać  dziwna,  ponieważ

nawierzchnia skończona została w lesie, a przebudowano kawałek chodnika w Lubaszu.  Pozostałe

odcinki chodnika, które zostały wykonane w Lubaszu przy ul. Chrobrego( koszt wykonania prawie

120 tys.) i Szamotulskiej(koszt 149 tys.) zostały wykonane przy udziale Gminy Lubasz za co Kierownik

samorządowi serdecznie podziękował. Zaznaczył, że te prace widać natomiast jest wiele czynności,

które są realizowane, ale przez mieszkańców niezauważane. Chodzi o remonty cząstkowe po zimie

masą na gorąco (200 tys. zł na teren Gminy Lubasz) zimowe utrzymanie (na obwód ponad milion

złotych)  zwrócił  też  uwagę,  że  w przyszłym roku może być problem, ponieważ  firma realizująca

zimowe  utrzymanie  wycofała  się  z  rynku,  a  drugiej  podobnej  na  naszym  terenie  nie  ma.
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Przypomniał, że odbyło się spotkanie z dyrektorem Katarzyńskim, o którym mówił Wójt. Podczas

tego  spotkania  omawiane  były  planowane  do  wykonania  inwestycje.  W  bieżącym  roku

przeprowadzony zostanie remont nawierzchni drogi wojewódzkiej w Lubaszu. Obejmował on będzie

odcinek od miejsca, w którym zakończono remont nawierzchni w roku 2017 do zjazdu na ulicę

Kościelną (700 tys. zł) Ponadto wykonany zostanie remont nawierzchni drogi wojewódzkiej  o łącznej

długości  około  2100  z  Klempicza  w  kierunku  Sokołowa.  Jeden  z  odcinków  wykonany  zostanie

w technologii asfaltowej, a drugi będzie posiadał nawierzchnię betonową stosowaną już od 30lat

w krajach zachodnich. Zaznaczył, że po badaniach laboratoryjnych jakość podbudowy tej drogi jest

bardzo zła, ponieważ jest z różnych materiałów, nawet żużla. Natomiast warstwa bitumiczna wynosi

od  5-25cm, dlatego też  podjęto  decyzje  o  całkowitej  przebudowie  drogi,  łącznie  z  podbudową.

Wyjaśnił  również  zebranym  jakie  odcinki  w  jakich  technologiach  będą  wykonywane  i  na  czym

technologia  betonowa polega.  Zaznaczył, że  udało się do tego zadania włożyć odcinek chodnika

z barierkami w Miłkowie o  co wnioskowali  mieszkańcy tej wsi.  Rejon będzie wykonywał również

powierzchniowe utrwalenie na całej  długości  drogi 140 od Ciszkowa do Jesionnej  co pozwoli  na

właściwe utrzymanie jej nawierzchni na następne 2-3 lata. Koszty realizacji przedsięwzięć drogowych

na  terenie  Gminy  Lubasz  w  2018  roku  szacuje  się  na  poziomie  5,5mln  zł.  Niestety,  zdaniem

kierownika coraz trudniej jest o wykonawców, a co za tym idzie koszty realizacji zadań drogowych

rosną.  Rejon  rozpoczyna  już  prace  utrzymaniowe,  które  są  corocznie  realizowane.  Dotyczą  one

łatania dziur, uzupełniania znaków pionowych i odnawianie poziomych. 

Marek  Wicher  –  zaznaczył,  że  nie  ma  radnej  z  Kruteczka,  która  wielokrotnie  wnioskowała

o ustawienie znaku o ograniczeniu prędkości na Smolarach, gdzie  jest ustawione są tablice  tzw.

sierżant. Powiem szczerze, że jadąc tam z Wronek do Kruteczka widziałem jak szybko jechało auto,

które  zarzuciło  i  musiałem  zjechać  na  pobocze  bo  doszło  by  do  zderzenia.  Dlatego  ponawiam

i proszę o ustawienie tam znaku 

Mariusz  Remer odpowiadając stwierdził, że wszyscy wiemy co dzieje się na drogach. O ustawieniu

znaku nie on decyduje, a komisja do tego powołana w skład której wchodzi przedstawiciel rejonu,

Policji  po czym wniosek taki  jest  zatwierdzany przez  zarządce  drogi  i  w tym przypadku takiego

zatwierdzenia nie ma. Nie ma zgody, ponieważ łuk ten jest oznakowany znakiem ostrzegawczym

i każdy kierowca winien się do niego stosować co oznacza, ze powinien zwolnić. Niestety tak się nie

dzieje i nawet ustawienie ograniczenia prędkości też nic nie da. Dopóki nie będzie tam kontroli policji
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kierowcy  nie  będą  przestrzegać  zasad  ruchu.  Podobna  sytuacja  była  w  Sarbce  –  było  wiele

wypadków, nawet śmiertelne – ograniczenie prędkości najpierw do 70, a później 50 i tak nic nie

dało-ludzie ginęli.  Ustawiliśmy „sierżanty”i na razie jest spokój, ale nie wiadomo jak długo – nie

zmusimy kierowców do prawidłowej jazdy.   Na  tym łuku planujemy wybudować wyspę,  ale  nie

mamy jeszcze środków bo to około 300 tys.  zł.  Kierowcy zostaną  wtedy faktycznie  zmuszeni  do

wyhamowania, ale nie wiem czy jest właściwe wydawanie pieniędzy na taki cel tylko dlatego, że

kierowcy nie przestrzegają przepisów, zwłaszcza ci młodzi. Nie powinno tak być, że drogowcy są od

tego aby zmuszać kierowców do prawidłowej jazdy poprzez budowę wysepek bo znaki drogowe nie

wystarczają.  

Urszula  Paszkowska  – zapytała czy na odcinku od Klempicza do Miłkowa jest  planowana ścieżka

rowerowa?

Mariusz Remer – nie, brak gruntów pod ścieżki rowerowe – do pasa drogowego należy rów i trochę

gruntu za nim, a na wykonanie ścieżki konieczny  jest pas o szerokości  minimum 3 metrów. 

Bronisław  Tonak  - zwrócił  uwagę,  że  mieszkańcy   od  wielu  lat  wnioskują  o  fizyczną  likwidację

przejazdu kolejowego w Kruczu i nie można tej sprawy załatwić

Mariusz Remer odpowiadając stwierdził, że nie może wejść z robotami bo to nie jest jego teren jako

zarządcy drogi bo to teren kolei 

Marek Zieliński –  za torami w Goraju (około 100 m) jest pod droga przepust, który jest zamulony,

dlatego wody płynące w rowie zaczęły już podmywać asfaltowej

Mariusz Remer – zostanie wysłany pracownik i tą sprawę zbada.  

   Marek Zieliński   – zwrócił się z prośbą o odwodnienie prawej strony m. Goraj

Mariusz Remer – wody te nie należą do zarządcy drogi i sprawa ta winna być załatwiona w gminie. 

Kazimierz Wicher  – podziękował Kierownikowi za zamontowanie barierki przy skrzyżowaniu drogi

wojewódzkiej z ul.  Polną w m. Dębe. Poprosił  o zamontowanie świateł z  detektorem ruchu, aby

ograniczyć prędkość pojazdów przejeżdżających przez Dębe oraz wykonanie w przyszłości ścieżki od

Dębego do Lubasza. 

Mariusz  Remer –  odpowiadając  zaznaczył,  że  nie  tylko  ustawiono  barierkę,  ale  wymieniono  na

zjeździe rurę bo była zarwana. Odnośnie ścieżki to Wójt chyba już wie co powinien zrobić bo „drogi”
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nie mają terenów pod ścieżki. Zaznaczył, że został wdrożony program w województwie dotyczący

ścieżek,  w  którym  są  do  spełnienia  dwa  warunki  –  grunt  pod  ścieżkę  należy  przekazać  do

województwa i  partycypować w kosztach budowy tych ścieżek,  a na to  nie stać gmin.  Odnośnie

świateł  stwierdził,  że  odchodzi  się  już  od  tego typu ograniczenia  prędkości,  ponieważ  kierowcy

przestali zwracać uwagę na kolor świateł. 

Żaneta Andrzejewska – zapytała o zjazd dla niepełnosprawnych na co Kierownik odpowiedział, że

wykonanie  pochylni  zgodnie  z  przepisami  jest  możliwe  wyłącznie  przy  jednoczesnej  likwidacji

parkingu, ponieważ aby tą pochylnię zrobić potrzebny jest teren. 

Paweł Strawa - zapytał czy jest możliwość zamontowania przed przejściem dla pieszych w Miłkowie

przy szkole pulsującej lampy podobnie jak jest to na ul. Chrobrego

Mariusz Remer – przejście w Miłkowie jest prawidłowo oznakowane i zabezpieczone (są znaki, jest

sygnalizacja świetlna, ograniczenie prędkości)  

Żaneta Andrzejewska –zapytała czy nie powinno być takiego ostrzeżenia na skrzyżowaniu Chrobrego

-Zielona  na  co  Kierownik  odpowiedział,  że  na  każdym  skrzyżowaniu  kierowca  musi  ustąpić

pierwszeństwa pieszym, o czym mówią przepisy. 

Urszula Paszkowska zapytała o frezowanie nawierzchni na skrzyżowaniach oraz odbudowę rowów

przy drogach wojewódzkich. 

Mariusz Remer  odpowiadając stwierdził,  że frezowanie będzie, a rowy to sprawy utrzymaniowe i

wszystko  zależy  na  ile  tych  środków  drogowcom  wystarczy  (w  ubiegłym  roku  na  całej  sieci

odtworzono 1,5 km)  

Na zakończenie Kierownik  powiedział, że RDW otrzymał kolejne pismo dotyczące zalewania posesji

po lewej stronie wsi Dębe i po oględzinach okazało się, że mieszkańcy nie posiadają na zjazdach rur

co powoduje, że wody nie mogą swobodnie przepływać, a utrzymanie zjazdów należy do właściciela

posesji (mimo wystąpienia do mieszkańców nikt z właścicieli tego obowiązku nie wypełnił) 

Temat dróg powiatowych omówił Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Ryszard Dziedzic. Stwierdził,

że środki przeznaczone na te drogi są znacznie mniejsze, aniżeli na drogi wojewódzkie. W 2017 roku

na całą sieć dróg powiatowych (331 km) wydatkowano  kwotę 7.788.535 zł, zaś   na terenie Gminy

Lubasz, gdzie Zarząd obsługuje 33 km dróg to 1.183.992 zł, w tym:
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- roboty utrzymaniowe wykonane na zlecenie  – 8.923 zł (utrzymanie zimowe, remonty czastkowe,

oznakowanie)

- roboty utrzymaniowe wykonane we własnym zakresie – 31.826 zł

Na budowę, przebudowę  i remonty dróg wydano 1.143.173 zł na następujący zakres:

1. przebudowa drogi Kamionka – Sokołowo 999.999zł (w tym dofinansowanie  GL. 363.725)

2. wzmocnienie nawierzchni, nakładki 4cm na drodze w Jędrzejewie – 16.605 zł

3.  wzmocnienie nawierzchni, nakładki na drodze w Bzowie  – 32.029 zł

4. powierzchniowe utrwalenie na drodze Prusinowo – Sławno  - 51.453 zł 

5. remont w/w drogi masą na gorąco  -n 8.708 zł

6. pogłębienie rowów – 12.485 zł 

7. montaż barier sprężystych – 11.021 zł 

8. opracowanie stałej organizacji ruchu – 6.373 zł 

9. remont odcinka drogi gruntowej Kamionka – Sokołowo – 4.500 zł  

Dyrektor zaznaczył, że w 2017 roku Zarząd Dróg Powiatowych w przeliczeniu  na km drogi w Gminie

Lubasz wydatkował 23.506 zł (w tym na budowę i remonty 34.642 zł/km), a w skali powiatu jest to

kwota 23.506 zł/km (w tym na budowę i remonty 22.014zł). Oznacza to, że średnie powiatowe są

niższe od tych średnich nakładów przeznaczonych na Gminę Lubasz i dzieje się tak już od kilku lat.

Jeżeli  chodzi  o  plany to  będzie przebudowa drogi  Sokołowo -  Kamionka III  etap.  Wszyscy z tego

powodu na pewno bardzo się cieszą tym bardziej, że zostałaby ta inwestycja zakończona w  jednej

kadencji. 

Marek Wicher – zgłosił ponownie wniosek o utwardzenie pobocza drogi Bzowo – Goraj. Zaznaczył,

że  konsekwencją  zakończenia  budowy drogi  Antoniewo –  Krucz  jest zwiększony ruch właśnie na

drodze Goraj – Bzowo, dlatego utwardzenie pobocza jest bardzo istotne, ponieważ przy roztopach

trudno na tej drodze się minąć. Zaznaczył, że radni z Wójtem oglądali na terenie Gminy Krzyż tańszą

technologię budowy dróg, dlatego wnosi o utwardzenie tego pobocza właśnie w tej technologii. 

Ryszard Dziedzic  – stwierdził,  że w 2017 roku na tej drodze został wyremontowany odcinek przy

przejeździe  kolejowym  o  co  wnioskował  radny.  Środki  będące  w  dyspozycji  zarządu  są
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niewystarczające, a w powiecie o małej szerokości (4 – 4,5m) dróg jest dużo. Zaznaczył, że zimy niby

nie było, ale w związku z tym, że w tym okresie powstaje znaczna ilość to i   środków na ten cel

przeznacza się dużo. 

Wójt  Gminy podziękował  Dyrektorowi  ZDP  i  Kierownikowi  RDW  za  współpracę,  dbanie

o bezpieczeństwo naszych mieszkańców. Życzył dużo sukcesów i tego by tych środków udało się jak

najwięcej przeznaczać na drogi w Gminie Lubasz.  

Marian  Mirek poprosił  o  przestawienie  tablicy  z  nazwa  miejscowości  Stajkowo   bliżej  Lubasza

o 200m, ponieważ wybudowanych zostało kilka domów, a tablica pozostała w tym samym miejscu. 

Ryszard Dziedzic  –  powiedział,  że  należy  złożyć  wniosek z  określeniem miejsca  i  sprawa  będzie

rozpatrywana przez Komisje ds bezpieczeństwa. 

Józef  Cichorek podziękował  Dyrektorowi  za  ustawienie  barierek   -  liczy,  że  zgodnie  z  obietnicą

pojawią  się jeszcze  w Jędrzejewie  i  liczy  też  na załatanie dziur  na  co Dyrektor  odpowiedział,  że

barierki  się  pojawią,  a remonty będą  realizowane chociaż  dotychczasowy  wykonawca  nie  złożył

oferty bo ma już inne zlecenia. Radny Cichorek przypomniał również o chodniku w Prusinowie i

konieczności  wycinki  drzew  –  dokumentacja  została  wykonana,  ale  konieczna  jest  partycypacja

samorządu w wysokości 50%, natomiast na wycinke drzew konieczna jest ponownie zgoda RDOŚ i to

powoduje wydłużenie czasu na wydanie decyzji, albo też RDOŚ się nie zgadza by drzewo można było

wyciąć 

Następnie  głos  zabrał  Kierownik  Rozwoju  Gminy  Adam  Ratajczak,  który  omówił  zagadnienie

dotyczące dróg gminnych. 

Na   bieżące  utrzymanie  dróg gminnych wydatkowano łącznie  360.410,54zł,   tym 4.563,55 zł  ze

środków Funduszu Sołeckiego oraz Rad Sołeckich -2.107,00 zł.

Znaczną część środków pochłonęły wydatki związane z remontem i naprawą nawierzchni gminnych

dróg gruntowych, które wyniosły ogółem 274.857,05 zł, w tym minn.

1. naprawa dróg kruszywem- 12.221,28 zł,

2. równanie dróg- 124.888,01 zł,

3. zakup i transport żużla - 43.689,02 zł,
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4. odkrzaczanie i odchwaszczanie poboczy dróg -19.032,46 zł,

5. naprawa przepustów i zjazdów drogowych (m.in. wykon.wjazdu do Szkoły Podstawowej w

Kruczu) - 45.572,73 zł,

6. naprawa dróg masą asfaltową - 17.984,35 zł,

7. znakowanie dróg - 11.469,20 zł.

Ponadto 

1. zimowe utrzymanie dróg - 31.986,60 zł.

2. przegląd i kontrola dróg - 4.600,00 zł

3. opracowanie stałej organizacji ruchu (Lubasz, Dębe,Sławno, Krucz,Goraj i Bzowo)-4.305,00 zł.

4. odtworzenie granice dróg w Antoniewie i Klempiczu -  2.200 zł

5. dokumentację w zakresie odprowadzenia wód opadowych -  590,40 zł

6. koszty utrzymania poboczy dróg gminnych -  1.208,18 zł.

7. wydatki związane z zakupem drobnego sprzętu

8. opłaty za umieszczanie urządzeń w pasach dróg wojewódzkich i powiatowych- 31.513,64 zł.

Inwestycje:

1. dotacja dla powiatu na budowę drogi Sokołowo – Kamionka (363.725zł) oraz na opracowanie

dokumentacji pod ścieżki 45.500

2. budowa chodnika  na  ul.  Starowiejskiej  w miejscowości  Dębe -  koszt  zadania  zamknął  się

kwotą 16.813,26 zł i zrealizowany został z Funduszu Sołeckiego wsi Dębe.

3. budowa drogi Miłkowo-Stajkowo (dokumentacja) -  25 000,00 zł. Pozostała część wynikająca

z umów tj. kwota 75.000 zł płatna będzie już w 2018 r. 

4. modernizacja  chodnika  na  ul.Podgórnej  w  Lubaszu  -  46.776,90  zł,  w  tym  z  Funduszu

Sołeckiego wsi Lubasz – 27.550 zł.

5. przebudowa chodnika w ulicy Wiejskiej w Lubaszu – 120.742,23 zł
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6. przebudowa  dróg  w  Lubaszu  -  opracowanie  dokumentacji  technicznych  dla  inwestycji

polegających  na  przebudowie  ulic  w  Lubaszu:  ulica  Podgórna,  Polna,  Łąkowa,  Brzozowa,

Jesionowa, Wiśniowa, Szkolna - 76.801,20 zł.

7. budowa drogi  Antoniewo-Krucz  –  2.848.381,33 zł-  iwestycja  polega  na wykonaniu  nowej

konstrukcji drogi łączącej miejscowości Antoniewo i Krucz o długości 2834,61 mb. W ramach

zadania wykonano podbudowę i nawierzchnię asfaltową, odwodnienie, skrzyżowania, zjazdy

na posesje i pola, bariery ochronne. 63,63 % poniesionych kosztów kwalifikowanych tego

zadania w wysokości 1.795.139 zł to udział środków unijnych . Jednakże Gmina Lubasz w

2017 r. nie otrzymała zwrotu tych środków. Udział gminy w projekcie wyniósł 1.053.242,33 zł.

8. zakup  gruntów  (pod  drogi)  –  wydatkowano  kwotę  11.946,95  zł.  Zakupiono  grunt  na

poszerzenie  drogi  Krucz-Antoniewo  w  Antoniewie  -  9.881,15  zł  oraz  grunt  w  Kamionce

niezbędny do wykonania wjazdu na pola uprawne – 2.065,80 zł.

9. budowa separatorów wraz z odwodnieniem placów oraz parkingów- wydatkowano kwotę

116.475,00 zł.

10. rozbiórka  starego  przystanku  autobusowego  oraz  zakup  i  montaż  wiaty  przystankowej  –

Fundusz Sołecki Miłkowo – 6.999,34 zł.

11. utwardzenie  placów w Lubaszu -  w  ramach inwestycji  utwardzony  został  teren położony

w Lubaszu przy ulicy Bolesława Chrobrego w sąsiedztwie pawilonu Mila. Koszt–615.110,45 zł

12. utwardzenie  terenu  pomiędzy  blokami  –  Fundusz  Sołecki  wsi  Sławno  –  7.080,00  zł.

W ramach tego zadania zakupiono płyty otworowe żelbetowe JOMBO w ilości 144 sztuki o

wymiarach  100x.75x12,5  cm  z  podwójną  siatką  zbrojeniową.  Płyty  te  niezbędne  są  do

utwardzenia terenu wewnętrznego przebiegającego pomiędzy blokami.  Realizacja  zadania

nastąpić ma w 2018 r.

13. zakup i  montaż  wiat  przystankowych  na  terenie  gminy –  35.275,80zł.  W  2017  r.  Gmina

Lubasz zakupiła od Przedsiębiorstwa Handlowo-Usługowego WAMET z m. Dąbcze - 5 sztuk

wiat  przystankowych.  Wiaty  zamontowane  zostały  w  następujących  miejscowościach:

Kamionka, Sławno, Sokołowo, Antoniewo i Lubasz. 
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Na 2018 rok w budżecie gminy zabezpieczono 300 tys. Zł na bieżące utrzymanie dróg tj. równanie,

wałowanie, doziarnianie, oznakowanie itd. Pan Adam zaznaczył, że w związku z ciągłymi opadami od

początku roku konieczne  było  doziarnianie dróg,  ponieważ ulegały  one  rozmakaniu. W tym celu

zakupiono żużel i gruz, aby doprowadzić drogi do przejezdności

Kazimierz Wicher – poprosił o  remont cząstkowy nawierzchni ulicy Jana Pawła II w m. Dębe na co

Pan Adam odpowiedział, że prowadzone już są obmiary do zlecenia tego typu remontów. 

Ad. 3. Informacja z działalności Lubaskiej Rady Seniorów

Informację  przedstawił  Przewodniczący  LRS  Zygfryd  Kozera,który  powiedział,  że  działają  na

podstawie uchwały Rady Gminy Lubasz z dnia 29 grudnia 2016 roku. Na pierwszym spotkania w

lutym 2017 roku wybrano władze Rady 

Przewodniczący – Zygfryd Kozera

Wiceprzewodniczący - Bronisław Figiel

Wiceprzewodniczący - Tadeusz Mądrawski

Rada Liczy 19 członków tj. po jednym z każdego sołectwa oraz po jednym z organizacji działających

wśród seniorów. Rada jest ciałem konsultacyjno – doradczym co oznacza, że nie ma cech władczych.

Zaznaczył, że większość spraw dotycząca seniorów jest  z  Radą konsultowana z czego można być

zadowolonym.  Zgodnie ze Statutem głównym celem Rady jest integracja środowiska osób starszych

i reprezentowanie  interesów  i potrzeb  seniorów  zamieszkałych  na  terenie  Gminy  Lubasz  wobec

władz samorządowych. Rada działa w obszarach:

1)  zapobieganie wykluczeniu społecznemu seniorów,

2)  wspieranie aktywności ludzi starszych,

3)  profilaktyka i promocja zdrowia seniorów,

4)  rozwój form dostępu do edukacji i kultury,

5)  twórcze wykorzystanie potencjału osób starszych.

Rada w 2017 roku odbyła 7 posiedzeń i 4 w 2018 roku. W ubiegłym roku posiedzenia odbywały się

w  pierwsze  poniedziałki  m-ca,  natomiast  obecnie  są  to  drugie  poniedziałki  m-ca.  Samą

dokumentację  prowadzi  pracownik  GOPS-u.  Zaznaczył,  że  podejmowane przez  Rade uchwały  to

wnioski, które są dalej kierowane do Wójta lub innych instytucji. Ta forma działalności seniorów jest

dość "młoda", dlatego nie ma pewnych zabezpieczeń finansowych takich jak zwrot kosztów dojazdu,

ubezpieczenie czy też ryczałt dla radnego RS 
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Rada podjęła wiele uchwałami minn.  dotycząca uruchomienia punktu konsultacyjno doradczego dla

seniorów  w  każdą  środę.  Ponadto  w  każdą  środę  odbywają  się  warsztaty  (w  zakresie  ozdób

świątecznych, ruchowo - zdrowotne) 

Rada działa i współpracuje z Towarzystwem SŁONECZKO, Lubaskim Towarzystwem Uniwersytetów

Ludowych, Gminnym Ośrodkiem Kultury, Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej  i Gminą Lubasz.

Współpraca ta układa się  dobrze i  przekłada się na osobisty  udział  władz w działalności  RS oraz

w udzielaniu pomocy RS w organizacji imprez oraz współfinansowaniu niektórych uroczystości. 

Rada Seniorów współpracując z Towarzystwem SŁONECZKO organizuje tzw. Spotkania biesiadne na

każdą porę roku m.inn.  DISCO SENIOR czy MIÓD JEST DOBRY NA WSZYSTKO, wyjazdy zorganizowane

dla  seniorów  (dzieje  się  to  już  od  wielu  lat  np.  Dźwirzyno,  Zakopane;  wycieczki  krajoznawcze;

organizacja  Dnia  Kobiet;  targi  aktywizujące  –  VIVA Senior  w Poznaniu;  turniej  karciany)  Zwrócił

uwagę, że swoja działalność próbują rozpropagować m.inn. przez publikator, który radnym został

przekazany, informacje w Biuletynie Informacyjnym Gminy Lubasz, w Tygodniku Nadnoteckie Echa, Z

Krasnego Wzgórza. Rada senioralna uczestniczyła w dwóch przedsięwzięciach szkoleniowych.

Przewodniczący  stwierdził,  że  tak  jak  wszyscy  również  seniorzy  maja  potrzeby,  ale  starają  się

wykorzystać  przede  wszystkim  potencjał,  który  jest  w  gminie.  Rada  Senioralna  ma  plany  na

przyszłość. W Gminie Lubasz jest 1.100 osób w wieku poprodukcyjnym (730 kobiet i 370 mężczyzn),

dlatego warto się zastanowić czy nie zajdzie w przyszłości konieczność zorganizowania dla seniorów

opieki. Obecnie jeszcze dzieci i wnuki zajmują się osobami starszymi, ale coraz bardziej powszechne

się staje, że rodzina mniej zajmuje się tymi osobami, dlatego jest propozycja, aby uruchomić np. raz

w tygodniu (może najpierw tylko w Lubaszu, a później w tych miejscowościach, gdzie będzie taka

potrzeba)   świetlicę  do  której  mógłby  przyjść  każdy  i  spędzić  tam  czas.  Ta  procedura  byłaby

rozwojowa – w dalszej przyszłości mogłyby być to dwa, trzy czy cztery dni w tygodniu (ludzie dziś

jeszcze młodzi i tak kiedyś zostaną seniorami)  Druga propozycja to Dzienny Dom Seniora do którego

przychodziłyby  osoby  starsze,  ale  samotne  –  ta  forma  musiałaby  być  wdrożona  kompleksowo,

z posiłkami, terapeutą i zajęciami. Trzecia forma podobna do szpitali z opieką paliatywną – nikt nie

chciałby tego doczekać, ale takie rzeczy wśród osób starszych się zdarzają.  Te formy działania są

stosowane w innych krajach, także w większych miastach w Polsce – u nas musiałyby być szeroko

skonsultowane z  opinia  społeczną.  Wymaga  to  współpracy  wszystkich  środowisk  z  samorządem

gminy i organizacjami społecznymi. 
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Na zakończenie Przewodniczący zwrócił się do sołtysów, aby wybrać dodatkowo po dwie, trzy osoby

z  sołectwa,  które  mogłyby  uczestniczyć  w  posiedzeniach  Rady  Seniorów  w  przypadku,  kiedy

niemożliwe jest uczestnictwo danego przedstawiciela wsi. Podziękował Wójtowi i Radzie Gminy za

powołanie RS oraz jednostkom organizacyjnym gminy za współpracę. 

Wójt Gminy podziękował Radzie Seniorów za współpracę. Stwierdził, że Rada Senioralna aktywizuje

społeczność nie tylko ludzi starszych, ale wszystkich. Podziękował za to, że nie tylko zajmują się sobą,

ale  pokazują jak  żyć,  jak  postępować i  są osobami  godnymi  naśladowania.  Życzył  dużo zdrowia,

poczucia spełnienia obowiązków, ludzkiego szacunku, ciepła  i  miłości. Na ręce Przewodniczącego

Rady Seniorów wręczył list gratulacyjny, dziękczynny jako podziękowanie za pracę. 

Poprosił też  Państwa Marię i Szymona Przewdzięk (Pan Szymon był na części sesji,ale wyszedł, a P.

Maria  nie  przybyła),  Bożenę  i  Włodzimierza  Przewdzięk  (nie  przybyli),  Panią  Zofię  Kazińską

i Małgorzatę Jastrzębską – przedstawicielki Koła Gospodyń Wiejskich z Kamionki (nie przybyły), Panią

Ewę  Zagrodzką  prowadzącą  Lubaski  Jednorożec,   kierownika  Zespołu  Śpiewaczego  Borówczanki

Panią Urszulę Wicher (nie przybyła),  którzy zaangażowali  się w organizacje i  uświetnienie  AGRO

TARGÓW 

W/w Wójt podziękował i wraz z Przewodnicząca wręczył podziękowania i kwiaty.  

 Przewodnicząca powiedziała, że cieszy to, iż są w naszej gminie takie osoby którym zawsze się chce,

którym chce się pracować dla innych. Seniorom pogratulowała i podziękowała.

  

PRZERWA 16:00 – 16:15

Przewodnicząca wznowiła obrady i przystąpiła do kolejnego punktu porządku.

(Na salę nie dotarł radny Marek Zieliński -obecnych 10)  

Ad.4. Podjecie uchwał w sprawie

Ad. 4.1. przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Lubasz na lata 2018 – 2020

Projekt uchwały omówiła Kierownik GOPS Pani Jadwiga Kazińska, która powiedziała, projekt  dotyczy

Gminnego  Programu  Wspierania  Rodziny  w  Gminie  Lubasz  w  latach  2018-2020r.  Opracowanie

i  realizacja  programu  wynika  z  ustawy  o  wspieraniu  rodziny  i  systemie  pieczy  zastępczej.  Na

wcześniejszej sesji Rady Gminy, podczas omawiania sprawozdania z  działalności  Ośrodka Pomocy,

szeroko były przedstawiane  zadania wynikające również z ustawy o wspieraniu rodziny. Omawiane
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były  działania  asystenta  rodziny,  zabezpieczenie  pieczy  zastępczej,  pomoc  dla  rodzin  poprzez

działania zespołu interdyscyplinarnego, działania z kuratorami społecznymi i zawodowymi wszystkie

te aspekty zawiera załączony  program. Zaznaczyła, że Gminny Ośrodek Pomocy realizuje już kilka

ustaw wspierających rodziny, w programach wyborczych mówi się już o kolejnych projektach ustaw

na  rzecz  rodziny.  Istotne  i  ważne  są  działania,  pobudzające  zmiany  w  rodzinach,   w  których

występują  dysfunkcje,  wszystko skupia  się  wokół  zabezpieczenia  należytych  potrzeb  małoletnich

dzieci.  Celem  programu  jest  wielokierunkowa  praca  z  rodzinami  przeżywającymi  trudności

w  prawidłowym  wypełnianiu  funkcji  opiekuńczo-  wychowawczych.  Oby  cel  został  osiągnięty

niezbędna jest współpraca z samorządem lokalnym,  z różnymi instytucjami wspierającymi rodzinę,

w  tym  placówkami  oświatowymi,  służby  zdrowia,  policji  i  zespoły  kuratorskie.   Każde  działanie

ustawowe  generuje  koszty.  Działania  Programu  finansowane  są  ze  środków  własnych

zabezpieczonych w planie finansowym Ośrodka Pomocy Społecznej, z dotacji z rządowego programu

oraz środki finansowe pochodzące z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych.

Kierownik GOPS projekt uchwały odczytała

Uwag nie zgłoszono 

Głosowanie – jednogłośnie za                        (głosowało 10 obecnych radnych)

Uchwała XXXVIII/369/18 stanowi załącznik do protokołu

Ad. 4.2. aktualizacji założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla

Gminy Lubasz

Projekt uchwały omówiła Zastępca Wójta Gminy – Grażyna Graj. Na podstawie art.19 ust.2 ustawy

z dnia 10 kwietnia 1997 r. Prawo energetyczne. Projekt założeń sporządza się dla obszaru gminy co

najmniej na okres 15 lat i aktualizuje co najmniej raz na 3 lata. Projekt założeń –aktualizacja podlegał

opiniowaniu  przez samorząd województwa w zakresie koordynacji  współpracy  z innymi gminami

oraz w zakresie zgodności z polityką energetyką państwa. Opinia była pozytywna. Projekt założeń –

aktualizacja wyłożony był zgodnie z przepisami do publicznego wglądu na okres  21 dni,  o czym

powiadomiono w sposób zwyczajowo przyjęty.  Ani  osoby, ani jednostki  organizacyjne nie  złożyły

wniosków, zastrzeżeń i uwag do projektu założeń.

Zastępca Wójta projekt uchwały odczytała

Uwag nie zgłoszono 
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Głosowanie – jednogłośnie za                        (głosowało 10 obecnych radnych)

Uchwała XXXVIII/370/18 stanowi załącznik do protokołu

Ad. 4.3.   określenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek dla nauczycieli, którym powierzono stanowisko  

kierownicze w placówkach oświatowych oraz      określenie tygodniowego      obowiązkowego wymiaru     

zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych

zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych przez      Gminę Lubasz.   

Projekt uchwały omówił Dyrektor GZOSiP Ryszard Bilski. W związku ze zmiana przepisów dotyczącą

określenia  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  pedagogów,  psychologów,

logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych, wprowadzonych ustawą z dnia

27 października 2017 r. o finansowaniu zadań oświatowych konieczne jest dostosowanie przepisów

miejscowych.  W projekcie proponuje się tygodniową liczbę godzin obowiązkowego wymiaru zajęć

dla dyrektorów szkół podstawowych w następujących ilościach:

1. o strukturze I-III           - 12 godziny,

2. powyżej 6 oddziałów   -  5 godzin,

3. powyżej 12 oddziałów – 3 godziny,

4. Wicedyrektor szkoły    -   9 godzin.

Ponadto  ustala  się  tygodniowy  obowiązkowy  wymiar  zajęć  dla  pedagogów,  psychologów,

logopedów,  terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych w ilości 22 godzin. Wymiar ten

dotyczy osób zatrudnionych w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Lubasz.

Dyrektor GZOSiP  projekt uchwały odczytała

Uwag nie zgłoszono 

Głosowanie – jednogłośnie za                        (głosowało 10 obecnych radnych)

Uchwała XXXVIII/371/18 stanowi załącznik do protokołu

Ad. 4.4. wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości oznaczonych numerami geodezyjnymi 140/1,

141/1 oraz 128/1 położonych w miejscowości Jędrzejewo

Projekt uchwały omówiła Alicja Kaźmierczak. Działki oznaczone numerami 141/1, 140/1 oraz 128/1

położone są  w miejscowości  Jędrzejewo,  obręb geodezyjny Jędrzejewo,  stanowią  własność osób

prywatnych.  Obecnie  stanowią  one  część  ścieżki  pieszo  -  spacerowej  prowadzącej  wzdłuż  drogi
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powiatowej.  Ścieżka  została  wybudowana  celem  poprawy  bezpieczeństwa  dzieci  i  mieszkańców

uczęszczających z tzw. osiedla do szkoły czy do centrum nieruchomości. Nabycie działek ma na celu

dokonanie stosownych zmian własnościowych oraz dokonania wpisu w Księgach Wieczystych. 

Pani Alicja   projekt uchwały odczytała

Uwag nie zgłoszono 

Głosowanie – jednogłośnie za                        (głosowało 10 obecnych radnych)

Uchwała XXXVIII/372/18 stanowi załącznik do protokołu

Ad. 4.5.  wykazu kąpielisk w Gminie Lubasz 

Uchwałę  omówił  Pan  Andrzej  Żaczek.  Utworzenie  kąpieliska  wymaga  określenia  corocznie  przez

Radę  Gminy  w  drodze  uchwały  wykazu  kąpielisk  na  terenie  gminy  oraz  określenia  sezonu

kąpielowego.  Uchwałę  należy  podjąć  w  terminie  do  dnia  20  maja  każdego  roku.  Wniosek

o  umieszczenie  kąpieliska  w wykazie  kąpielisk,  składa  organizator  kąpieliska  do31  grudnia  roku

poprzedzającego  rok  kąpielowy.  Dyrektor  Gminnego  Ośrodka  Kultury  wystąpił  z  wnioskiem

o umieszczenie w wykazie kąpielisk na 2018 rok kąpieliska w Lubaszu na Jeziorze Dużym. Zgodnie

z wymogami wynikającymi z przepisu ustawy – Prawo wodne po otrzymaniu wniosku organizatora

kąpieliska wykonane zostały następujące czynności:

- Wójt Gminy Lubasz przygotował projekt uchwały w sprawie wykazu kąpielisk,

- Wójt Gminy Lubasz podał do publicznej wiadomości projekt uchwały poprzez ogłoszenie w prasie

lokalnej, na tablicach informacyjnych na terenie gminy oraz na stronie internetowej Urzędu Gminy

określając formę, miejsce i termin 21 dni na składanie uwag i propozycji zmian do tego projektu,

-  projekt  uchwały przekazano do zaopiniowania  właściwym organom wymienionym w ustawie  –

Prawo wodne i uzyskano pozytywne opinie.

Pan Żaczek projekt uchwały odczytał. 

Uwag nie zgłoszono 

Głosowanie – jednogłośnie za                        (głosowało 10 obecnych radnych)

Uchwała XXXVIII/373/18 stanowi załącznik do protokołu

Ad.4.6.  przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobieganiu bezdomności

zwierząt w Gminie Lubasz na rok 2018
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Projekt uchwały omówiła Danuta Wiza. Stosownie do przepisów ustawy o ochronie zwierząt Rada

Gminy  zobligowana  jest  do  corocznego  określenia  w  drodze  uchwały  programu  opieki  nad

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Przyjmując taki dokument Rada

Gminy Lubasz deklaruje zapewnienie należytej opieki bezdomnym zwierzętom, ich odławianie oraz

poszukiwanie dla nich  właścicieli.  Stosownie do treści zapisów  ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r.

o  ochronie  zwierząt  Program  został  przekazany  do  zaopiniowania  właściwemu  powiatowemu

lekarzowi weterynarii, organizacjom społecznym, których statutowym celem działania jest ochrona

zwierząt  działającym  na  obszarze  gminy  oraz  dzierżawcom  i  zarządcom  obwodów  łowieckich

działających na obszarze gminy.  W terminie przewidzianym w  ustawie o ochronie zwierząt wpłynęło

pięć opinii, które przekazane przez Koło Łowieckie Bielik z siedzibą w Kruteczku,  Nadleśnictwo Krucz

z siedzibą w Kruczu oraz Powiatowego Lekarza Weterynarii w Czarnkowie nie wniosły żadnych uwag

co, do proponowanej treści programu opiniując go w całości pozytywnie. 

Kolejną  opinię  przesłało  Towarzystwo  Opieki  Nad Zwierzętami  w Polsce  Oddział  we  Wronkach.

Zgłoszone w w/w opinii  wnioski dotyczyły definicji zwierząt wolno żyjących i kotów wolno żyjących

oraz  podania  numeru  telefonu  koordynatora  ds.  realizacji  niniejszego  programu  i  zostały 

uwzględnione w całości.

Pani Danuta  projekt uchwały odczytała

Uwag nie zgłoszono 

Głosowanie – jednogłośnie za                        (głosowało 10 obecnych radnych)

Uchwała XXXVIII/379/18 stanowi załącznik do protokołu

Ad. 4.7. zmian Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych

Projekt  uchwały  omówiła  Danuta  Wiza.  W  związku  z  koniecznością  zabezpieczenia  środków

finansowych na dofinansowanie utrzymania Izby Wytrzeźwień w Pile w planie wydatków dokonano

następujących zmian:

1. Zmniejszono o 3.000,00 zł kwotę przeznaczoną na finansowanie i prowadzenie zajęć w świetlicach

opiekuńczo-wychowawczych, socjoterapeutycznych dla dzieci z rodzin z problemem alkoholowym.

2.  Zmniejszono  o  6.612,00  zł  kwotę  przeznaczoną  na  realizację  programów  edukacyjno

profilaktycznych w szkołach i prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych

3. Wprowadzono kwotę 9.612,00 zł jako dofinansowanie utrzymania Izby Wytrzeźwień w Pile.

Pani Danuta projekt uchwały odczytała
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Uwag nie zgłoszono 

Głosowanie – jednogłośnie za                        (głosowało 10 obecnych radnych)

Uchwała XXXVIII/374/18 stanowi załącznik do protokołu

a. Ad. 4.8. udzielenia pomocy finansowej Gminie Piła (Izba Wytrzeźwień)

Projekt  uchwały  omówiła  Pani  Danuta  Wiza.  Stosownie  do  zapisów   ustawy   o  samorządzie

gminnym, gminy mogą sobie wzajemnie bądź innym jednostkom samorządu terytorialnego udzielać

pomocy,  w  tym  pomocy  finansowej.  Gmina  Piła  jako  organ  prowadzący  Ośrodek  Profilaktyki

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – Izbę Wytrzeźwień, zwróciła się z prośbą o partycypację

w kosztach utrzymania tego ośrodka. Wysokość partycypacji ustalona została na podstawie danych

historycznych  -  z  2017  roku  uwzględniających,  koszt  utrzymania  Działu  Opieki  nad  Osobami

Nietrzeźwymi  oraz  poziom  odpłatności  za  pobyt  pacjentów.  W  takiej  sytuacji  uwzględniono

gotowość dyżurowania dla mieszkańców Gminy Lubasz. Koszt tej operacji wynosi 9.612,00 zł na rok

2018. Na podstawie ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, na gminie

spoczywa  obowiązek  wskazania  miejsca,  do  którego  należy  kierować  osoby  będące  w  stanie

nietrzeźwym i zakłócające porządek publiczny. Izba Wytrzeźwień w Pile jest najbliższą placówką tego

typu i dlatego Gmina Lubasz wskazuje ją jako miejsce pobytu dla tych osób. Wiąże się to jednak

z  partycypacją  w kosztach utrzymania,  które  uzależnione są  od liczby pacjentów z danej  gminy.

Środki  na  ten  cel  pochodzą  z  Gminnego  Funduszu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów

Alkoholowych.

Pani Danuta  projekt uchwały odczytała

Uwag nie zgłoszono 

Głosowanie – jednogłośnie za                        (głosowało 10 obecnych radnych)

Uchwała XXXVIII/375/18 stanowi załącznik do protokołu

Ad. 4.9. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko – Trzcianeckiemu (droga Sokołowo –

Kamionka) 

Zastępca Wójta omówiła projekt uchwały  dotyczący pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko-

Trzcianeckiemu.  Zgodnie  z ustaleniami w 2018 roku kontynuowana będzie  inwestycja  na drodze

powiatowej  pn.  „Przebudowa  drogi  powiatowej  Nr  1346P   Kamionka  –  Sokołowo”.  Ponieważ

niemożliwe jest dofinansowanie tego projektu ze źródeł zewnętrznych,  w tym środków unijnych,

będzie  on  realizowany  przez  inwestora  ze  środków  własnych.  Gmina  Lubasz  wspiera  działania
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powiatu, ponieważ stan techniczny drogi jest zły, a mieszkańcy od wielu lat wnioskują o jej budowę.

Realizacja inwestycji podzielona została na III etapy. Dwa etapy już zostały zrealizowane, pomoc na

trzeci jest przedmiotem niniejszej uchwały. 

Zastępca Wójta projekt uchwały odczytała

Uwag nie zgłoszono 

Głosowanie – jednogłośnie za                        (głosowało 10 obecnych radnych)

Uchwała XXXVIII/376/18 stanowi załącznik do protokołu

Ad. 4.10. zmian w uchwale budżetowej na 2018 rok

Zmiany w uchwale budżetowej omówiła Skarbnik Gminy Renata Fąferek.   Zmiany dotyczą: 

W zakresie dochodów:

-  zwiększenie  dochodów  sołectwa  Stajkowo  z  tytułu  wydzierżawienia  gruntów  –  162,60  zł

z przeznaczeniem na wydatki sołectwa,

-   zwiększenie  dochodów z tyt.  realizacji  Programu Współpracy  z Polsko-  Niemiecką  Współpracą

Młodzieży Warszawa – decyzja wstępna z dnia  05.02.2018 r. – 3.542,00 zł  z przeznaczeniem na

wyjazd młodzieży SP Lubasz do So[rum

W zakresie wydatków:

1. zwiększenie limitu wydatków na:

 - inwestycję pn.”Modernizacja i adaptacja oraz wyposażenie budynków szkolnych w Gminie

Lubasz” – na powiększenie parkingu oraz zakup i montaż  barierek - 17.400 zł,

-  wyodrębnienie  w  programie  profilaktyki  środków  w  wysokości  9.612,00  zł  na  pomoc

finansową  dla  Gminy  Piła  przeznaczonej  na  partycypację  w  kosztach  utrzymania  Izby

Wytrzeźwień w Pile,

-  wyodrębnienie  budżecie  Szkoły  Podstawowej  w  Lubaszu  w  części  dotyczącej  planu

wydatków na kształcenie dzieci niepełnosprawnych kwoty 75.000 zł na wydatek inwestycyjny

związany z zagospodarowaniem terenu przy szkole,

- realizację projektu „Uregulowanie gospodarki wodno-ściekowej w Gminie Lubasz – budowa

oczyszczalni  ścieków  Stajkowie”  o  kwotę  70.000  zł  z  przeznaczeniem  na  pokrycie  robót

dodatkowych- budowa rurociągów ścieków  dopływających,
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- remont Sali gimnastycznej przy SP Lubasz – 69.000 zł,

-  pomoc  finansową  dla  Powiatu  Czarnkowsko-Trzcianeckiego  na  realizację  zadania

"Przebudowa drogi powiatowej Nr 1346P Kamionka - Sokołowo" – 48.500 zł,

2. zmniejszenie limitu wydatków: 

- rezygnacji z realizacji zadania inwestycyjnego „Przebudowa sieci kanalizacji sanitarnej w ul.

Stajkowskiej w Lubaszu” – 37.000,00 zł,

 - umniejszenie limitu planu wydatków z inwestycji „Zakup serwera UG Lubasz” – 11.500 zł.

3. PRZYCHODY - zwiększenie przychodów z tytułu tzw.wolnych środków z rozliczeń bilansowych

2017 r. w wysokości 156.400,00 zł.

4. Ponadto  wprowadza  się  zmiany  w  planach  finansowych  jednostek  budżetowych  oraz

sołectw.

5. Wszystkie zmiany budżetu objęto załącznikami nr 1 – 7 do niniejszej uchwały

Skarbnik Gminy projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono 

Głosowanie – jednogłośnie za                        (głosowało 10 obecnych radnych)

Uchwała XXXVIII/377/18 stanowi załącznik do protokołu

Ad. 4.11. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2018 – 2040

Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej omówiła Skarbnik Gminy Renata Fąferek. Polegają na

dostosowaniu danych ujętych w WPF w zakresie planowanych dochodów i wydatków do wartości

zawartych w budżecie gminy, po wprowadzonych zmianach uchwałami i zarządzeniami  w sprawie

zmian  w  budżecie  gminy  roku  2018.  Dokumentem  tym  zwiększono  dochody  ogółem  o  kwotę

8.952,60 zł, w tym dochody bieżące głównie z tyt. dotacji celowej. Łączny plan dochodów budżetu

gminy, po zmianach, na dzień 19 kwietnia 2018r. ukształtował się na poziomie 40.015.387,00 zł,  w

tym:

- dochody bieżące 33.066.329,73 zł

- dochody majątkowe 6.949.057,27 zł.
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Łączny  plan  wydatków  budżetu  gminy,  po  zmianach,  na  dzień  19  kwietnia  2018r.  wynosi

46.266.273,00 zł, w tym:

- wydatki bieżące 30.857.841,97 zł

- wydatki majątkowe 15.408.431,03 zł. 

Przychody budżetu gminy zwiększyły się o tzw. wolne środki z rozliczeń bilansowych 2017 r. w kwocie

156.400 zł. Przychody po zmianach wynoszą 8.856.400,00 zł. Rozchody nie uległy zmianie i wynoszą

2.605.514,00 zł. Planowana kwota długu na koniec 2018 r. kształtuje się na poziomie 22.940.476,28

zł.  Wykaz  przedsięwzięć  do  WPF  (załącznik  nr  2)  został  uaktualniony  w  zakresie  wydatków

majątkowych o kwoty wprowadzone uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy 2018r. tj. 

1. inwestycja  „”Uregulowanie  gospodarki  wodno-ściekowej  w  Gminie  Lubasz”–  zwiększono

nakłady o 70.000 zł,

2. inwestycja  „Modernizacja  i  adaptacja  oraz  wyposażenie  budynków  szkolnych  w  Gminie

Lubasz” – zwiększono nakłady o 17.400 zł.

Ponadto  w zakresie  spłat  rat  kredytów  planowanych do zaciągnięcia  w roku  2018  ze  spłatą

przypadającą na lata 2018 - 2040, dokonano korekty zmniejszającej okres spłat tegoż kredytu na

lata 2018 - 2033. 

Skarbnik Gminy projekt uchwały odczytała

Uwag nie zgłoszono 

Głosowanie – jednogłośnie za                        (głosowało 10 obecnych radnych)

Uchwała XXXVIII/378/18 stanowi załącznik do protokołu

Ad. 5. Interpelacje i zapytania radnych.

Interpelacji, ani zapytań nie zgłoszono. 

Ad. 6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych

Przewodnicząca powiedziała, że zestawienie wniosków radni otrzymali  przed komisją. Zapytała czy

do odpowiedzi radni mają jakieś uwagi. Wobec braku uwag przeszła  do kolejnego punktu porządku

obrad. 
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Ad.     Wolne wnioski i informacje  

Z sali obrad nikt głosu nie zabrał. Przewodnicząca poinformowała, że dotarło do niej  kolejne pismo

Pana Piotra  Geremka, który  prosi  o jego odczytanie na sesji.  Jednak w związku z  tym, że są  to

wnioski, które zgodnie z kompetencjami winien realizować Wójt przekazuje je do Urzędu Gminy. 

Ad. 8. Zakończenie obrad

Wobec wyczerpania  porządku obrad  Przewodnicząca  zamknęła  obrady XXXVIII  sesji  Rady Gminy

Lubasz. 

Sesja zakończyła się o godz 17:00

Protokołowała Janina Szwerkolt

Sekretarz obrad  Józef Cichorek 
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